
 
 

 

ESBORRANY ACTA DE REUNIÓ 

CONSELL MUNICIPAL DE LA GENT GRAN 

Número de sessió: 01/17 
Caràcter: Ordinari 
Data: 20 de febrer de 2017 
Inici: 11’30 h. 
Acabament: 12’35 h.   
Lloc: Centre Municipal Frederic Mompou 

Hi assisteixen: 
 

María Jiménez i Ángel Taberner, de l’associació Casal Rafael Casanova 
Asunción García i Albert Codina , de l’associació Gent Gran de Castelldefels 
Jesús Gutierrez, de l’aula Sènior UPC Castelldefels 
Andrea Escobar, de la Fundació Uszheimer 
Loli Ramos, del Grup de Dones 
Mireia Martínez, de Creu Roja de Castelldefels 
Olga Macía i Inocencio Gázquez,  de l’associació de veïns de Vista Alegre 
Jesús Rodríguez, del Sindicat de Pensionistes i Jubilats de CC.OO. 
Fernando Cerpa, Regidor de Gent Gran, que actua com a president del Consell. 
Pep Ribes, Cap U.B. de l’Àrea de Gent Gran, que actua com a secretari del Consell 

S'excusen d'assistir-hi: 
 

Alba Naval, de l’associació de Familiars de Malalts d’Alzheimer 

Absents:  
 

Representant de l’associació de veïns de Bellamar 
Representant de l’associació de veïns de Gran-via Mar 
Representant de l’associació de veïns del Centre 
Representant de l’Església Evangèlica 

 

Ordre del dia: 

 
1)  Aprovació acta Consell ordinari amb data 11 de febrer de 2016 
2)  Informació diversa de l’àrea de gent gran   
3)  Informació d’interès de la Regidoria   
4)  Propostes i iniciatives per a les XXXV Jornades de la gent gran   
5)  Altres informacions entitats del Consell, precs i preguntes 

 
 



Desenvolupament de la sessió: 
 

1.  L’acta de la sessió anterior va ser lliurada amb la convocatòria de la reunió 
 del dia d’avui, corresponent al dia 11 de febrer de 2016 i numeració 1/16. 
 

No hi ha cap addenda ni observació. Es aprovada per assentiment.  
 
2.  Pep Ribes fa una valoració de les activitats de l’Àrea de gent gran del darrer 

 curs i com han anat funcionant, tal i com es detalla del document que es 
 reprodueix, així com el desenvolupament del curs 2016/2017. 
 

“  Àrea de Gent Gran  - Curs 2016/2017 
 
Programa Salut i Diversió i Natació per la gent gran 
Hem pogut consolidar dins del organigrama municipal la figura del 3r. monitor de gent 
gran que compartim amb esports. Consolidem els 500 participants, fent que hi ha hagi 
molt poca llista d’espera. Enguany els cursos de natació estant a l’espera de la 
reparació del Poliesportiu. També recuperem per aquest estiu 2017 l’escola d’estiu que 
no es va poder fer el 2016 a la platja (Esperem arribar als 125 participants). Hem 
implantat correctament els nous continguts  (participació a altres espais i en grups 
grans) 
 
Cicle Caminades Diputació de Barcelona  
(pel que fa al cicle de caminades 2016/17 – Gelida  (novembre), Castelldefels (febrer), 
Centelles (març) i L’Hospitalet (abril). Al maig assistirem a la cloenda a lloc per 
determinar  i ens inscriurem al proper (som un del municipis referents) 
 
Nou Servei de Transport per activitats lúdic culturals per a la gent gran 
Bon resultat amb la nova empresa de transport de les excursions (9) i sortides de 
proximitat (8) amb empresa d’autocars. Cedim autocars per a desplaçaments propers a 
les entitats de gent gran. 
 
Oficina d’atenció a la gent gran 
(continuem atenen, però ara ja sense dia establert, donat que estem el lloc indicat No 
tenir un dia si no tots per atendre) 
 
Entitats de gent gran 
(han començat el curs amb força i ple d’activitats. Inici cursos plens i amb força gent) 
Aquest any 2017 tenen eleccions a la junta de l’associació gent gran, ja que la 
presidenta acaba mandat i anys al càrrec segons estatuts 
 
Seguiment del conveni amb Fundació La Caixa 
Renovació i adequació de nou conveni 2017   TASCA segueix sent referent, fa dies que 
no tenim noticies ni propostes. Activitats del programa compartit 3.0 amb normalitat 
(fem 5 al semestre) 
Per aquest 2017 impuls a projectes socials i de voluntariat -Activa la ment- (aula activa)  
Dels tallers de benestar es mantenen: “Menys dolor, més  vida” i  “Ara també” 
Encara no hem pogut estrenar el curs “Entrena” (adreçat a persones amb inicis de 
pèrdua de mobilitat i autonomia) hem de trobar data 



 
Seguiment tècnic amb Diputació de Barcelona 
Properament es posarà en funcionament les  enquestes de satisfacció i qualitat, 
internes i externes 
Continuem dins del grup de treball de tècnics de gent gran que es promou per fer 
trobades entre diferents municipis de referència.  
 
Seguiment tècnic amb Consell Comarcal del Baix Llobregat 
Des del Consell es convoca als tècnics en diverses ocasions per fer valoració. Fa pocs 
dies hem estat inclosos en el grup de treball Bon tracte a les persones grans amb 
patiment emocional: Cap a un envelliment saludable" amb el suport del Departament 
de Treball, Benestar Social i Famílies de la Generalitat i la Diputació de Barcelona 
Malgrat les dificultats per trobar persones grans voluntàries per assistir al Consell 
Consultiu, estem al dia de tot el que passa.  
 
Centre Frederic Mompou, 
(Continuen les feines de millora de la instal·lació per fora i per dins). 
Per aquest 2017, es farà renovació de la pintura exterior i es portarà a terme la 
necessària renovació del sistema de climatització del Centre. Suposarà alguna molèstia 
pels usuaris però mirarem de fer un calendari d’actuació el menys molest possible. 
Aquest any ja te data (juliol) la sortida de serveis socials que ens permetrà guanyar 
espai per a la gent gran 
Reglament General de funcionament de l’ús i préstec de les aules del centre ja està en 
pràctica 
 
Centre Cívic de Can Roca 
(Funciona al cent per cent amb totes les comoditats possibles que mica en mica hem 
introduït) Pot haver-hi un canvi d’ubicació proper. Nou espai més al centre. 
 
Carnets EMT i Subvencions IMSERSO 
Els Ajuntaments ja no tramitem carnets de transport (només fent gestions pel 
d’acompanyant) El nou sistema es molt més fàcil per als que el demanen. Explicar 
Subvencions de l’IMSERSO es donen de manera directa sense esperar a Ministeri si no 
treballant amb agències de la ciutat –setembre- Aquest any passat no vàrem donar cap 
per manca de temps. Mirarem de fer arribar millor la informació a tothom. 
 
Activitats habituals – Bon funcionament generalitzat 
 
BONS INDICADORS DEL 2016 
 
Jornades de la Gent Gran 
Cicle Caminades 
Marxa Envelliment -acte biblioteca- 
Festa de Nadal – Infants 
Tallers i Xerrades per a gent gran  
Jornades de Convivència (no es fan) perquè (altres ofertes entitats gent gran) 
Carnaval “ 

 



José Angel Taberner fa esment que estaria bé que pogués existir un carnet únic 
de gent gran, tal i com Pep Ribes va proposar en el seu dia i que es una idea que 
no quedarà arraconada. 
 
Asunción García comenta la possibilitat de poder fer un escrit a l’Ajuntament 
demanant un preu bàsic per als autobusos de línia per la ciutat per a la gent 
gran.  
 
Fernando Cerpa i Pep Ribes li fan saber el cost del transport públic i les 
dificultats que poden suposar. Que les tarifacions socials ja existeixen i que la 
gent gran pot acollir-se a elles. 

 
3. Fernando Cerpa Fernández fa una valoració i ofereix diversa informació con a 

regidor de la Gent Gran i president del Consell. 
 
Sobre la piscina i poliesportiu de Can Roca es troba en la primera part de la 
reforma i que te un retard de finalització d’obres. La piscina obrirà la primera 
setmana d’abril i es podran retrobar els cursos fins als juny. 
 
El juny de 2018 es farà la següent fase d’arranjament del poliesportiu (resta de 
instal·lacions). Aquesta reforma comportaria la desaparició del centre cívic. Es 
busca un lloc adient per fer el trasllat del casal de la gent gran que es podria 
ubicar a l’antiga escola Lluís Vives  (edifici de la República) 
 
Sobre el trasllat de serveis socials a l’edifici del carrer Tomas Edison anuncia 
que les obres s’inicien ja mateix i que tenen 3 mesos per adaptar la instal·lació, 
pel que el curs vinent (setembre) la gent gran ja podria disposar de l’espai 
sencer de la planta baixa del Mompou. Pep Ribes diu que s’estudiarà la millor 
possibilitat de rendiment dels espais guanyats. 
 
També fa saber que hi ha pensat el trasllat del Casal de Joves, que ocupa el 
primer pis del Mompou, cap al Casal de Cultura, que es convertiria en Casal de 
Joves. Està previst fer-ho el 2018, no hi ha data concerta i que ha de ser un 
projecte compartit entre joves i el tècnics municipals per fer viable un espai del 
joves. D’aquesta manera el Mompou guanyaria més espai, no només per la 
gent gran, si no per acollir altres entitats com les pròpies que ja utilitzen el 
Casal de Cultura actualment. 
 
En el torn de paraules Jesús Rodríguez pregunta si la piscina tancarà en la 
segona fase. Fernando Cerpa fa saber que només afectaria a la part dels 
vestidors i que s’habilitarien vestidors provisionals per cobrir el servei. També 
diu si es te en compte penalitzar a les empreses que es retarden en l’execució 
d’obres a propòsit del poliesportiu. Fernando Cerpa diu que ja es te en compte 
en el plec de condicions i que de vegades no es culpa de la pròpia empresa si no 
que de vegades es troben incidències en la pròpia instal·lació. Aprofita per dir 
que properament també s’estudiarà l’ús de la masia de Can Roca de Baix. 
 



María Jiménez reclama la possibilitat de crear un espai amb cuina per fer cursos 
o un espai per fer cuina amb microones. Pep Ribe diu que ho estudiaran però 
que destinar un espai només a cuina es difícil. 
 
Asunción García pregunta per l’Esplai, la instal·lació municipal al costat del 
Canal Olímpic. Fernando Cerpa comenta que està molt deteriorada i per això 
està tancada. Que necessitaria una alta inversió i que s’està buscant la manera 
de aconseguir finançament extern per poder-lo recuperar. 
 

 
4. Pep Ribes fa saber que les dates proposades per les XXXV Jornades de la Gent 

Gran es faran del 15 al 28 de maig. Proposa el dia 24 de maig per fer l’acte 
central de les mateixes. Al no haver-hi cap objecció dels presents queda la data 
determinada.  
 
Es demana la seva col·laboració com sempre pel lliurament dels regals a les 
Noces d’Or. La resta de dates i actes es donaran a conèixer el més aviat 
possible. 

 
  Com es habitual es demana col·laboració en l’aportació de propostes i idees     
 d’activitats a fer i es posa de data límit per presentar-les per correu 
 electrònic el dia 5 de març. 

 
5. Hi ha una única intervenció d’Angel Taberner que agraeix a l’Ajuntament 

l’ampliació de l’espai destinat a gent gran, fet que permetrà tenir més 
proximitat amb la gent usuària i poder oferir més cursos. A l’hora també 
pregunta sobre espai per fer cursos d’Informàtica. Pep Ribes li respon que 
proposi curs i dates i ja es mira d’encaixar-ho amb els altres cursos que ja es fan 
de la Fundació La Caixa o de l’associació de gent gran. 

 
Sense més temes a tractar s’aixeca el Consell Municipal de la Gent Gran, a les dotze 
hores i trenta cinc minuts del dia vint de febrer de dos mil disset. 
  
 
 
 
 
El secretari, 
Pep Ribes i Garasa     

Vist i plau 
       El president, 
       Fernando Cerpa Fernández 


